



Referat fra Hovedbestyrelsesmøde

Søndag d. 16. juni 2024 kl. 13.00

Online-møde

Hvidovre, d. 10. juli 2024

Deltagere:

FU-medlemmer: Poul Jacobsen (PJ) - Poul Guldbæk Olesen (PGO) - Arild Rimestad (AR), Jesper Scherling Fris (JF) og Palle Halkier Jørgensen (PHJ).

Hovedkredsrepræsentanter: Holger Lodahl, 1. HK (HL)* - Niels Steen Larsen, 2. HK (NSL) - Michael V. Nielsen, 3. HK (MVN) - Søren Krabbenhøft, SJ-HK (SK) - Claus Andersen 6. HK (CA) ** - Bjarne Sønderstrup, 7. HK (BS) - Martin Stampe Noer, 8. HK (MSN)** - Morten Fabrin, 9. HK (MF)

Alle deltagere har en stemme på nær **, som har to stemmer og *, som har 3 stemmer

Referat:

1. Godkendelse af dagsorden
2. Godkendelse af referat af HB-mødet d. 24. marts 2024
3. Afstemninger siden sidste HB-møde
4. Forretningsudvalgets beretning
5. Økonomi og regnskab
6. IT-projekt - orientering ved Palle Halkier Jørgensen
7. Divisionsturneringen - reglement
8. Divisionsturneringen - match- eller brætpoint
9. Dansk Skak Unions rating system - rapport om implementeringen
10. Forslag til reglementsændringer for DM i Lyn- og hurtigskak
11. Oplæg til reglementsændringer for pokalturneringen
12. Et bogprojekt
13. DSU arkiv / museum
14. Nyt fra hovedkredsene
15. Eventuelt

1. Godkendelse af dagsorden

Dagsorden godkendt med indsigelse til referat af HB-mødet d. 24. marts (se nedenstående),

Dansk Skak Union

2. Godkendelse af referat af HB-mødet d. 24. marts 2024

Der skal bruges tal-nummerering for punkter i referatet og desuden blev det bemærket at dato for punkt 2 skal være 19. november 2023

Desuden godkendtes referatet af online HB-møde d. 3. april 2024

3. Afstemninger siden sidste HB-møde

Afstemning omkring divisionsreglement (se bilag)

	HK1	HK2	HK3	Syd		HK6	HK7	HK8	HK9	PJ	PGO	PHJ	AR	JF	I alt
Stemmer	3	1	1	1	0	2	1	2	1	1	1	1	1	1	17
Ja		1	1	1			1		1	1	1	1	1	1	10
Nej															0
Blank	3					2		2							7
															17

4. Forretningsudvalgets beretning

Udvælgelse af landsholdet har medført en del henvendelser fra medlemmer der var uforstående overfor at Boris Chatalbashev ikke er med. Hertil er at sige at landstræneren i det tidlige forår udtog en trup blandt interesserede elitespillere, og allerede dengang tilkendegav at landsholdet ville blive udtaget blandt disse. Da der præcis var 5 interesserede, var sagen klar. Boris Chatalbashev er til gengæld udtaget som den officielle danske repræsentant ved Nordisk Mesterskab.

Overgangen til de nye opjusterede ratingtal pr. 1. juni 2024 gik fint, takket være store og kompetente indsatser fra Michael Nielsen og Jens Ingeman Madsen. En så stor forandring kan ikke ske helt smertefrit, og der har efterfølgende været nogle få fejl i turneringssystemet. Disse er blevet rettet meget hurtigt, så alt i alt er det gået godt. Forhåbentlig kommer det også til at gå fint med at vænne sig til de nye tal.

Trine Treppendahls initiativer med kontakter til græsrods skakken bliver stedse mere synlige, senest har det resulteret i at hun har fået til opgave at arrangere skak på udvalgte dage ved storskærmsarrangementer på Islands Brygge, 2 gange under EM i fodbold og 3 gange under Tour de France. Dejligt at Trine har så stor succes med at synliggøre skak, både ved arrangementer og via Facebook gruppen Casual skak i Danmark.

5. Økonomi og regnskab

PGO gennemgik først det udsendte bilag, der viste DSU's regnskabstal pr. 31/5, sammenlignet med det godkendte budget for 2024. Helt generelt så tallene nogenlunde ud som forventet.

Nettoforbrugstallet er relativt lavt, men det skyldes bl.a., at nogle af de store udgifter som fx OL først falder senere på året, og indtægterne var kommet relativt tidligere. Og som nævnt ved forrige møde tegner kontingentindtægterne også til at blive højere end det var forventet, da budgettet blev vedtaget i november 2023.

Desuden blev det mere generelt nævnt, at omfanget af DSU's "økonomiske aktiviteter" er vokset en del i de seneste 2-3 år med administration af den samlede økonomi i forbindelse med DM, juniorelitestøtte, midler fra den nedlagte støttefond og ikke mindst det store beløb, som DSU nu i 2024 har arvet og som forventes udbetalt snarest. Derfor har der været kontakt med Danske Bank for at få afklaret vilkårene for at få en del af DSU's formue indsat på en aftalekonto el.lign. til en

Dansk Skak Union

væsentlig højere rente end den nuværende. PGO nævnte også, at den traditionelle form for fremlæggelse af tallene til HB-møderne, som har været brugt i de seneste ca. 5 år nok ikke længere er tilstrækkelig og efterlyste derfor ideer til en fremlæggelsesform, der giver et mere generelt billede af det løbende forbrug.

Der var positive bemærkninger til, at midlerne snarest bliver sat ind til en god forrentning og desuden et par opklarende spørgsmål til tallene.

6. IT-projekt – orientering ved Palle Halkier Jørgensen

Det indstilles til HB, at foranalyse igangsættes for at afklare omfanget af en udskiftning af unionens IT-systemer. HB godkendte opstart af foranalyse og godkendte samtidig projektudgifter op til DKK 50.000 (Se bilag for fuld beskrivelse)

7. Divisionsturneringen – reglement

Ændringsforslag er godkendt og reglement bekendtgøres til unionens medlemmer

8. Divisionsturneringen – match- eller brætpoint

Flertallet af skakliga hold ønsker matchpoint

MF: Giver udtryk for bekymring om mindre god skak og mere taktik. Desuden mener MF også, at brætpoint er en mere fair løsning.

HL: Stemmer også for matchpoint – kommenterede samtidig på at divisionsplanlægning skulle forsøge at tage hensyn og planlægge eventuel topstrid i de sidste runder.

BS: Giver også udtryk for at brætpoint er en bedre og mere fair løsning.

MSN: Fortaler for matchpoint

CA: Følge skakliga klubbernes ønske, som er tydeligt i afstemningen

NSL: Personlig holdning er at brætpoint er bedste løsning, men accepterer demokratisk afstemning

Afstemning afholdt ift. Matchpoint, Brætpoint eller Blank (13 Match / 3 Bræt / 1 Blank)

	HK1	HK2	HK3	Syd		HK6	HK7	HK8	HK9	PJ	PGO	PHJ	AR	JF	I alt
Stemmer	3	1	1	1	0	2	1	2	1	1	1	1	1	1	17
Ja	3			1		2		2		1	1	1	1	1	13
Nej			1				1		1						3
Blank		1													1
															17

MF ville snarest til mailafstemning udsende de ændringer af reglementet, som beslutningen medfører.

9. Dansk Skak Unions rating system – rapport om implementeringen

PJ: Implementeringen er gennemført næsten problemfrit og de enkelte identificerede fejl er blevet rettet hurtigt og kompetent.

BS: Gav udtryk for et virkelig godt og kompetent stykke arbejde udført af ansvarlige

CA: Der har været udfordringer ved Randersmesterskabet fordi turnering har været afholdt henover 1. juni.

10. Forslag til reglementsændringer for DM i Lyn- og hurtigskak

AR: En version, der inkluderer kvinder/piger i det Åbne DM (Herrerne mm) samt en version,

Dansk Skak Union

der foreslår et særskilt kvinde/pige DM

HL: Ikke fortaler for at afholde et særskilt kvinde DM. Hvis de vil have et særligt kvinde DM, må de selv stille med turneringsleder samt arrangere DM

PJ: Præciserer, at hensigten med to versioner skyldes indsigelser fra PJ. Der er praktiske udfordringer ved at kvinde DM kåres i Åbne række. Krav om 1900 for deltagelse i øverste gruppe kan resultere i at deltagelse af én kvinde dermed automatisk gør hende til DM.

Version 1 – inkludere kvinder i Åbne række, hvor bedste spiller over 1900 bliver DM vedtaget

MF: Foreslår at kvindelandstræner spørges ift. ønske til afholdelse

PHJ: Kommenterede at et DM skal vindes og ikke foræres

Afstemning foretaget ift. 4 eller 2 deltagende kvinder over 1900 rating. Vedtaget at mindst 4 kvinder skal deltage for at kunne udnævne en kvinde DM

	HK1	HK2	HK3	Syd		HK6	HK7	HK8	HK9	PJ	PGO	PHJ	AR	JF	I alt
Stemmer	3	1	1	1	0	2	1	2	1	1	1	1	1	1	17
Ja	3		1	1			1	2	1				1	1	11
Nej		1				2				1		1			5
Blank											1				1
															17

11. Oplæg til reglementsændringer for pokalturneringen

PJ: Ændrer reglement fra deltagere skal have under 1800 i gennemsnitlig hold rating til under 1800 i gennemsnitlig hurtigskak hold rating. Med rating justeringen per 1. juni overvejes at hæve grænsen til 1900. Desuden spørges ind til aflønning af frivillige hjælpere (kr 500-kr 1000). Desuden spørges ind til afholdelsen af pokalturneringen i Pinsen. Desuden spørges til holdning ift. indskud per hold på kr 100 – kan det sættes op?

MF: Indskud er meget billigt, indskud kunne sagtens sættes op til mindst det dobbelte. Stiller spørgsmålstegn ved hvorfor frivillige hjælpere skal aflønnes.

NSL: Lokalt har vi de sidste 2 år i 2. HK haft deltagelse af 18 og 20 hold, hvilket er et flot fremmøde, men på trods af det bør det overvejes, om man fremover kan tilmelde sig direkte i alle kategorier uden lokal kvalifikation. Organiseringsudfordringerne, hvor PJ år efter år står for turneringen. Ift. grænsen på gns. 1800 så mener NSL at det giver ujævne hold

MSN: Enig i at gennemsnitlig rating grænse bør sættes op. Indskud bør sættes op, spilledagen (Pinsen) kunne være problematisk, overveje fri tilmelding bør overvejes for at få flere deltagere, er tvivlsom ift. aflønning af frivillige til pokalstævnet.

CA: Fortaler for fri tilmelding, som kunne lette den administrative byrde

PHJ: Enig i at indskud på kr 100 er for billigt, rating gennemsnitlig op på mindst 1900, fortaler for Fri tilmelding

HL: Indskud ER billigt, men skal huske at mange har udgifter til transport, fortaler for fri tilmelding, mener at aflønning på kr 1000 som minimum er en selvfølge.

12. Et bogprojekt

PJ: Der kommer et oplæg på næste HB-møde i august 2024

13. DSU arkiv / museum

PJ: Larsen arkivet er opmagasineret i Herlev, bliver flyttet til Vejle hurtigst muligt. Alt er katalogiseret og dokumenteret af den projektgruppe som tog imod materialet. Ingen i FU har

Dansk Skak Union

set indholdet i de nævnte kasser.

HL: Spurgte ind til forsikring af materialet – pt. PJ er ansvarlig/hæfter for materialet

PJ: Har overtaget opbevaringsansvaret for at hjælpe Thorbjørn Rosenlund til bedre plads.

HL: Anfægter rigtigheden af at bruge unionens midler på projektet

MSN: Tilslutter sig projektet og anerkender vigtigheden af Bent Larsen arkivet

14. Nyt fra hovedkredsene

Se vedhæftede fra hovedkredsene

15. Eventuelt

MSN: opfordrer til DSU udarbejder noget bedre kampagne materiale. Hjælp til klubberne med materialer til at promovere klubberne.

PJ: Kommenterede på ansøgningen om økonomisk bidrag til kulturnatten fra HK1 og (ØBRO/HL), som er blevet indstillet til HB. Det skyldes at det er hovedkredsen der ansøger samt at initiativets budget var manglede.